
本校未教授專業或技術科目課程之教師(通識教育中心、體育教學中心、吳甦樂教育中心與英語教學

中心)若於其它專業系所授課，則每六年應完成半年以上之產業研習或研究 (文藻六年認列)。但如

停止專業科目授課，則六年採計時間將自動延長。並在下次教授專業科目時，恢復時間計算。 

<範例> 

英語教學中心張老師於 2023 年 9 月於專業系所授課。張老師自動為教育部規範對象範圍內，並會 

被持續追蹤。 

 2023/09   2024/09  2025/09  2026/09  2027/09  2028/09  2029/09 (預計需要完成認列之年份) 

   1 年       2 年     3 年  4 年  5 年  6 年 

(紅色代表為已採計之時間) 

張老師於 2024 年 9 月停止教授專業科目，但於 2026 年 9 月又開始支援並教授專業科目，則認列時

間從原預計需要完成認列之年份(2029 年)延長至 2031 年 9 月完成認列。以此類推。 

  2023/09  2024/09  2025/09  2026/09  2027/09  2028/09  2029/09  2030/09  2031/09 (預計需要完

成認列之年份) 

   1 年    2 年  3 年  4 年  5 年  6 年 

(紅色代表為已採計之時間) 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
Teachers who teach general courses at Wenzao (Teachers from General Education Center, Physical 

Education Center, Center for Ursuline Education and Center for English Language Teaching) but teach other 

specialized subjects in other departments should meet the requirement of MOE, which is to complete once-

in-every-six-year Industry-Government-Academia project.  However, if the teaching of specialized subjects 

in other departments is stopped, the six-year acquisition period will be automatically extended. And the next 

time you teach a specialized subject, the time you’ve stopped will not be calculated within the 6-year period, 

which means the six-year acquisition period will be extended. 

<Example> 

Teacher Chang from Center of English Language Teaching will teach a specialized course from September 

2023 to September 2024. Even though Teacher Chang plans to teach for just one year, Teacher Chang is 

automatically considered a regulatory target by MOE, and will be tracked continuously.  

Teacher Chang starts teaching a specialized course in September 2023, and the required IGA project should 

be done in September 2029. But if Teacher Chang stops teaching any specialized courses in 2024 and 2025 

and starts again in September 2026, and the six-year acquisition period will be automatically extended to 

September 2031.  


